
Verslag ALV Vereniging ‘’Vrienden van de Jeroen Bosch Tuin’’ d.d. 31-05-2014 
 
Aanwezig: Greet Cornelissen, Mirjam Reuwer, Marianne Dudink, Susan van Soest (nieuw lid),  
Nora Verbraak, Annemarie van Hooft, Edgar van de Ven, Jerry Zoggel (helpt mee in de tuin, geen lid),  
Zach Salverda, Joeri de Bekker, Greta Venema (voorzitter), Marijke Pennings (notulist). 
 
Afwezig: Henny Christiaans (doet een paar maanden niet mee ivm andere activiteiten),  
Corina Geschiere (heeft zich als lid afgemeld), Han Vissers, Peter van Doremalen, Monique van der 
Sande, Marjan te Riele, Anne Horster, Ton Niessen, Marian Janssen, Angela van de Tillaart, 
Lian van Meel, Han van Loon, Oscar de Groot, Rene Alink. 
 
Verslag van de vorige ALV 11 mei 2013: 
-  Stekjesbeurs: Vorig jaar is er een spoedsessie geweest, met succes!! Nu is er weer een groep bezig 

voor de eerstvolgende Open Tuinendag op 22 juni 2014. Greta e.a. 
- Eetbare gewassen binnen JBT: voorlopig geen activiteiten. 
- Tincturen: Met Marjan is afgesproken niet meer de naam van onze vereniging te gebruiken op de 

flesjes e.d. en niet namens de vereniging te verkopen. Wij kunnen geen verantwoording nemen 
voor de werking van de tincturen; Marjan heeft nu alles in eigen beheer. Ze plukt wel uit JBT.  

- Compostbak: Edgar voert in eigen tuin een experiment uit. Voorlopig nog niet in de JBT. 
- Verdelgingsmiddelen: Vgl. Joeri wordt er niets meer gebruikt. Hij zal het borstelen nog eens bij de 

gemeente aankaarten. 
- Schoonmaakochtend zwerfvuil: Annemarie en Mirjam hebben vanuit een andere club meegedaan  

en hebben veel geld opgehaald. Het bestuur zal de vgl. datum aan de leden / onderhoudsgroep 
doorgeven. Greta. 

- Stinzenplanten: Als we in onze omgeving bolachtigen (vergelijkbaar met de Stinzen) zien, dan 
graag meenemen. Dan verzamelen we deze voor verdere uitbreiding. Zach. 

- Vrijwilligers Redemptoristenpad: Margot Koehorst is contactpersoon. De geveltuinen zien er mooi 
uit; loopt dus. ‘’Pisplek’’ wel aanpakken. Hulst ?? Neerleggen bij de gemeente. Joeri  (en Angela). 

- Ledenlijst: Er was vraag naar meer communicatie tussen de leden. Er is een lijst met mailadressen  
meegestuurd met het vorige verslag. Vraag aan ieder was of het telefoonnummer  en/of adres 
toegevoegd  mocht worden. Geen reacties. Doen we nog een keer. Marijke. 

- Bijen: Het is heel veel werk om aan alle voorwaarden te voldoen. Oscar is heel druk en het lukt 
Greet niet in haar eentje met al die voorwaarden. Bovendien is Han van Loon helemaal niet blij 
met dit idee ivm de buren. Boven op het dak bij Redemptoristenpad 11A is ook geen optie ivm 
afspraken met de woningbouwvereniging. Dus…. al met al: voorlopig van de baan. 
Solitaire bijen: dat is wel een mogelijkheid en behoeft weinig onderhoud. Dit gaan Greet, Joeri, 
Mirjam en Susan onderzoeken. 

- Uitstap naar Neerrijnen: Dit is een oude kasteeltuin en in de jaren 80 opgeknapt. Veel historie! en 
een bijzonder paddestoelen- en stinzengebied. Annemarie organiseert een excursie in de herfst. 

- Open Tuinendag: De eerstvolgende is op 22-06-2014. Er is informatiemateriaal en Joeri zal er de 
hele dag zijn (van 10 tot 17.00 uur). Hij coördineert e.e.a. en iedereen krijgt een lunchpakket. 
Aanwezig: Marianne de ochtend (?), Mirjam (?), Susan 1 dagdeel, Nora 1 dagdeel (is inmiddels 
afgezegd ivm Oeral), Annemarie (?), Jerry. De afwezigen via de mail vragen. Joeri en/of Han. 

 
Mededelingen: 
- We hebben 3 pasjes van de Macro. Als mensen hiervan gebruik willen maken: op te halen bij 

Marijke, Zuid Willemsvaart 133. Zij houdt ze in beheer. 
- WA-verzekering is afgesloten. Is wel duur, zo’n 150,-- per jaar, maar de vereniging zelf was 

onvoldoende verzekerd. Alle vrijwilligers waren al wel verzekerd via de gemeente. 
- Het bestuur heeft zich regelmatig afgevraagd of we mensen moeten herinneren aan hun taken 

zoals die zijn afgesproken in bijv. een ALV. We hebben nu besloten om dat niet te doen. Iedereen 
en/of ieder groepje is zelf verantwoordelijk voor de gemaakte afspraken. 



- Annemarie: Zullen we Oscar vragen om mooie bloemen op zijn pleintje naar hier over te huizen. 
Goed idee, maar het moet niet al teveel tijd gaan kosten; ieder heeft nu al de handen vol. Nora, 
Annemarie en Marianne gaan hiermee aan de slag. 

- Joeri: Er komt een Wijkkrant Binnenstad over ‘’Groen’’ en dus ook over JBT. Het is zijn 
persoonlijke ambitie om de kloostertuinen hier in de stad erbij te betrekken, om ze mooi te 
maken en om te zorgen dat ze niet geprivatiseerd worden, dus publiek toegankelijk blijven. 

 
Uitbreiding onderhoudsgroep: 
We zitten af en toe met een wat magere bezetting bij de onderhoudsochtenden. Greta heeft al eens 
een oproep gedaan, maar het blijft mager. 
Ideeën: Flyers in de bieb, de Palm, Voltaire. Advertentietje plaatsen in Brabants Dagblad of Bossche 
Omroep met data voor de onderhoudsochtenden erin.  Open Tuinendag gebruiken,  op facebook met 
oproep. Naar Galant (vrijwilligersuitwisseling van het Divers welzijnswerk). 
Kosten kunnen worden gedeclareerd bij de penningmeester Lian van Meel. 
Nora, Marianne en Greta gaan hiermee aan de slag en kijken zelf wat te doen. 
 
Toekomst Tuin: 
Verslag Zach: Er is een werkgroepje gevormd met de gemeente met daarin  Angela, Annemarie, Joeri 
en Zach namens de vereniging. Peter Driessen zit er in als buurtbewoner.  
Vanuit de gemeente wordt zeer positief meegewerkt in de persoon van Joris van Esch. Op 11 juni a.s. 
komt er al een verbeterplan: 
Speelhoek: Het is de bedoeling dat deze hoek m.n. wordt ingericht voor de allerkleinsten, dat er een 
opruimmogelijkheid komt (kast of kist) voor het speelgoed en dat er mooi speelgoed komt. 
Arboretum: De huidige bomen zullen in de toekomst té oud worden en zullen dan het loodje leggen. 
Het idee is om langzaamaan een nieuw soort bomen ertussen te planten, zodat deze op termijn die 
oude bomen kunnen vervangen. Ook de scheve Gouden Regen zal worden vervangen. 
Beheer: Wellicht gaat er meer geveegd worden (bestrating) en in het plan zal opgenomen worden 
hoe de scooters te weren uit de tuin; meer controle waarschijnlijk. 
Jeroen Bosch uitstraling: moet worden verbeterd.   
Fontein: Deze loopt steeds vast. Vervangen? Is een geschenk van de Rotary.  
Reacties: 
Marijke: Sophie de Laat maakt veel gebruik van de speelhoek en is enthousiast over de nieuwe 
ideeën. Zij wil wel, samen met iemand anders (Peter Driessen eventueel), zorgen voor het beheer 
van het speelgoed als er bergruimte is. Ze heeft al contact met Peter. 
Mirjam: Aan het muurtje van het stille gedeelte heeft ooit een kapelletje gehangen. Misschien kan 
hier een kunstenaar iets mee. 
Men ziet het wel als positief dat nu ook jonge ouders gebruik maken van de Tuin.  
Alle ideeën doorgeven aan de mensen van deze werkgroep. Het is een plan voor de  lange termijn.  
 
Kunst in de Tuin: 
Zach en Marijke werken nu samen met JB500 en de Bosch Parade om dit jaar opnieuw iets van de 
Parade in de Tuin te exposeren. Voor dit jaar hebben zij de ‘’Troostvloot’’ van Ellen Rijk uitgezocht: 
www.ellenrijk.nl. Deze vloot heeft meegevaren in 2011. De bootjes zijn als het ware kleine 
kapelletjes die oproepen tot stilte, bezinning en troost. Ze passen waarschijnlijk prachtig in het stille 
gedeelte van de Tuin en worden geplaatst in de periode juni t/m half september dit jaar. 
 A.s. zaterdag 7 juni worden ze neergezet. Edgar maakt het pr-materiaal: flyers met foto’s en tekst. 
Omdat de bootjes kwetsbaar zijn, controleren we samen met de kunstenares begin juli of het te 
vochtig is voor de kapelletjes. Zo ja, dan slaan we ze even op, eventueel bij Han en plaatsen ze weer 
terug voor de Boulevard en voor de Open Monumentendag. 
Het is de bedoeling om in de toekomst ieder jaar iets van de Bossch Parade tentoon te stellen; 
tenslotte is alle kunst van deze Parade  geïnspireerd op die van Jeroen Bosch.  Voor volgend jaar 
misschien: ‘’Lisant’’ van Lisanne van Brakel. Zie de Bosch Parade van dit jaar.  

http://www.ellenrijk.nl/


 
Aanvrage voor planten Clematissen: 
Peter Driessen (zit in de werkgroep Toekomst Tuin; is geen lid) heeft gevraagd of er clematissen 
geplant kunnen worden tegen het hek. Hij woont in het rijtje daar tegenover.  
Echter… het plan voor dit gedeelte van de tuin ziet er anders uit: er zou meer doorkijk komen en/of 
blijven, en daarom worden er nu juist struiken weggehaald. Daarnaast… afspraak was dat er alleen 
rozen zouden komen. 
Mogelijk is het een idee om als straat de gevels te beplanten met clematissen en de kosten hiervoor 
aan te vragen via de BIG. Peter zou dan de buurt kunnen vragen. Marijke wil eventueel wel helpen 
met het aanvragen. Angela en Marijke pakken dit op met Peter. 
 
Financiën: 
We hebben nog E. 1.520 in kas. In juli 2011 zijn we begonnen met E. 3.000.  
Greta benoemt de belangrijkste uitgaven, zoals de notariskosten voor de oprichting (357,--) bollen en 
planten (129,60 en 150,--) en de WA-verzekering (144,20). De andere posten zijn lager dan E. 100,--.  
We hebben een  jaarlijkse subsidie aangevraagd bij de gemeente als derving van de onkosten en ook 
als erkenning voor het werk van de onderhoudsgroep. Antwoord: voor dit jaar moeten we nog een 
beroep doen op de BIG; vanaf volgend jaar zal er budget beschikbaar gesteld worden. Mooi toch!! 
 
Platform Bossche Boeren, Transfarmers e.d.: 
Dit is een platform voor groepen, bedrijfjes en andere organisaties voor alternatieve teelt en 
alternatief boeren, met als doel: uitwisseling en eventueel gezamenlijk optrekken (bijv. bij 
subsidieaanvragen). Vanuit het bestuur zijn we een aantal keren geweest, maar zoals het zich laat 
aanzien past onze vereniging niet zo in het plaatje van dit platform; wij doen niet aan teelt of aan 
boeren. I.v.m. de tijdsinvestering heeft het bestuur besloten er niets meer mee te doen en ons van 
de mailinglist te laten halen.  Iedereen hier is daarmee akkoord.  
Mochten er nu alsnog leden zijn die hiervoor belangstelling hebben, dan horen wij dat wel en dan 
kunnen wij de mail doorzenden, want die blijft wel komen. 
 
Rondvraag: 
Nora: Leuk hier!! 
Verder heeft niemand nog iets te melden. 
 
Wie doet wat: 

1. Coördinatie stekjesbeurs: Greta 
2. Aankaarten bij gemeente borstelen bestrating: Joeri 
3. Oproep tbv schoonmaakochtend zwerfvuil: Greta 
4. Coördinatie verzamelen bollen / stinzenbollen: Zach 
5. ‘’Pisplek’’ Redemptoristenpad aankaarten bij gemeente: Joeri en Angela 
6. Ledenlijst rondsturen tbv aanvulling adressen en telefoonnummers: Marijke 
7. Mogelijkheden onderzoeken solitaire bijen: Greet, Joeri, Mirjam en Susan 
8. Uitstap Neerrijnen organiseren in herfst: Annemarie 
9. Coördinatie Open Tuinendag: Joeri 

Afwezigen via mail vragen voor de bezetting van deze dag: Joeri en/of Han 
10. Bloemen vanuit Zusters van Orthenpoort (contact met Oscar): Nora, Annemarie, Marianne 
11. PR voor uitbreiding onderhoudsgroep: Nora, Marianne en Greta 
12. Contact met Peter Driessen over clematissen: Angela en Marijke 

 
Dat was het weer….  
Het was een prachtige dag met mooi weer en we zaten gezellig in de tuin. 
Marijke 


